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 2 SLOVO STAROSTY

CO POTĚŠÍ… CO ZAMRZÍ…
O té stavbě se mluvilo několik let. Silnice, 

byť v docela dobrém stavu, se postupně vyjíž-
děla do kolejí, beton na mostech už rozhodně 
pamatoval lepší doby.   Jen provizorní opravy 
mostu přibrzdily silně hlodající zub času.

Přece jen se něco dělo. Postupně byla při-
pravena dokumentace na celou rekonstrukci, 
ale kdy se začne, nikdo pořádně nevěděl. Až 
jednou … Vše se rozběhlo nebývalým tempem. 
Konečný projekt nové silnice začal fi nišovat, bylo 
schvalováno jedno řízení za druhým a dokončo-
valy se vzájemné smlouvy.

A pak to začalo naplno. Geometři vtrhli do 
krajiny, aby vytyčili novou trasu. Za nimi nastou-
pili dělníci a stroje. Staré ovocné stromy sklonily 
své koruny k zemi a kořeny s kusy hlíny hrnuly 
těžké stroje před sebou. Vyznačily se objížďky, 
nastavily semafory a začalo frézování vozovky. 
Hned za tím těžká technika rozdrtila konstruk-
ce mostů a pro nové mosty se začaly chystat 
piloty. Zhotovitelská fi rma slibovala dokončení 
do konce tohoto roku. Tak se postupně vyvíjela 
rekonstrukce silnice II/377 Jestřebí – Bořitov.

Tato stavba změní k lepšímu dopravní si-
tuaci v Jestřebí jak pro řidiče, tak pro chodce. 
Přes celé Jestřebí bude nový povrch silnice až 
k obchvatu. A to potěší.

Se stavbou však přicházejí provizorní řeše-
ní. Jsou to objížďky a dočasný most. Smutné je, 
že se dodavatel, ani hlavní investor nezamysleli 
na tím, že hlučný ocelový most je pouze pár 
metrů od nejbližších domů. Když jsme urgovali 
hlučnost – pokusy o nápravu byly, ale jen na 
krátkou dobu. Dřevěné klíny pomohou jen na pár 
hodin a svaření konstrukce jen na pár dní – pak 
je vše při starém. Vyvíjíme tedy intenzivní tlak jak 
na dodavatele stavby, tak na hlavního investora, 

aby hledal řešení. Jsou přislíbeny retardéry pro 
omezení rychlosti, bude vyzkoušen gumový pás, 
který by tlumil přejezd aut po ocelové vlnovce 
mostu. To vše bylo přislíbeno na posledním 
kontrolním dnu v polovině června … Smutné 
je, že s dohodnutými termíny si dodavatel moc 
hlavu neláme. Nechce chápat, jak moc znepří-
jemňují hluk a otřesy obyvatelům Jestřebí jejich 
život. A tak město společně s obyvateli bojuje 
za konkrétní opatření, které by u takové stavby 
měly být samozřejmé. Ani velká stavba nikoho 
neopravňuje, aby nerespektoval své nejbližší 
okolí a jejich obyvatele. Stojíme při Vás.

CO SE PRÁVĚ DĚJE …
Letošní léto bude ve znamení změn a všich-

ni doufáme, že pozitivních. Bylo dokončeno vý-
běrové řízení na demolice rodinného domu č.36 
a hospodářských stavení u domu č.24. Během 
července by měly začít demoliční práce.

Pokud budou všechny přípravy hotovy, tak 
by nás měl čekat i nový bezbariérový vchod 
na radnici. Je podepsána smlouva s Povodím 
Moravy na zahájení stavby protipovodňových 
hrází. Nyní půjde smlouva k podpisu na Minis-
terstvo zemědělství, pak výběrové řízení a může 
se začít.

Plánuje se rekonstrukce velmi poruchové 
části vodovodu na ulici Erbenova.

Je zahájena detailní příprava na realizaci 
opatření proti přívalovým dešťům v dolní části 
ulice Lesnická. Nyní záleží na tom, jak se bude 
naplňovat rozpočet města, aby bylo možné 
provést plánované investice a opravy.

Závěrem Vám všem přeji pěkné léto a vyda-
řenou dovolenou plnou pohody a odpočinku.

Ing. Pavel Perout
starosta

VOLBY DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU
5. a 6. června 2009

Okrsky:  1 –  Gymnázium Rájec
  2 –  Základní škola Rájec
  3 –  Škola Jestřebí
  4 –  Holešín
  5 –  Karolín

Výsledky voleb a účast ve volbách v Rájci-
Jestřebí jsou přehledně uvedeny v následujících 
tabulkách:

Doplnění:  Autorem fotografií – Setkání rybářů a Oprava mostu v městské části Jestřebí, 
zveřejněných v minulém vydání zpravodaje – je Ing. Vilém Urbánek.
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Výsledky voleb v Rájci-Jestřebí

Číslo Strana
Okrsek Součet 

hlasů Pořadí
1 2 3 4 5

1 Libertas. cz 2 0 2 0 1 5  17.
2 KDU-ČSL 38 27 39 4 1 109  4.

3 Věci veřejné 6 5 5 0 1 17  7.

4 ODS 86 77 59 12 5 239  1.

5 Suverenita 24 11 16 0 0 51  5.

6 Volte Pravý Blok  www.cibulka.net 3 2 1 0 0 6 14. –16.

 7 SPR-RSČ 1 0 0 0 0 1  22. –26. 

8 Česká strana národně sociální 0 0 0 0 0 0 –

9 Evropská demokratická strana 6 4 5 0 0 15 8.– 9.

10 Strana svobodných demokratů 0 0 0 0 0 0 –

11 Demokratická Strana Zelených 0 3 0 0 0 3 19.– 20.

12 Česká strana národně sociální 1 0 0 0 0 1 22.– 26.

13 Národní strana 2 0 2 0 0 4 18.

14 SDŽ – Strana důstojného života 3 1 0 1 1 6 14.–16.

15 Humanistická strana 0 1 1 0 0 2 21.

16 Moravané 10 7 2 0 1 20 6.

17 Spojení demokraté – Sdružení nezávislých 0 1 0 0 0 1 22.– 26.

18 Liberálové.CZ 1 0 0 0 0 1 22.–26.

19 Strana demokracie a svobody 0 0 0 0 0 0 –-

20 Nejen hasiči a živnostníci s učiteli do Evropy 1 0 0 0 0 1 22.– 26.

21 KSČM 62 47 63 8 4 184 3.

22 „STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ“ 2 5 1 0 1 9 10.

23 Strana svobodných občanů 4 3 0 0 0 7 12.– 13.

 24 SNK Evropští demokraté 5 1 1 0 0 7  12.– 13. 

25 Balbínova poetická strana 0 0 0 0 0 0 –

26 Strana zelených 9 0 3 2 1  15 8.– 9.

27 Koruna česká 1 0 0 0 2 3 19.– 20.

28 Lidé a Politika 0 0 0 0 0 0 –

29 „Strana soukromníků České republiky“ 0 0 0 0 0 0 –

30 Zelení 0 0 0 0 0 0 –

31 Dělnická strana 3 0 2 0 1 6 14.– 16.

32 NEZÁVISLÍ 2 4 2 0 0 8 11.
33 ČSSD 81 77 55 10 9 232 2.
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Okrsek
Voliči

zapsaní ve výpisu
ze seznamu voličů

Obálky
Platné hlasy Účast

v %vydané odevzdané

1 1037 353 353 353 34,04

2 935 284 284 276 30,37

3 740 259 259 259 35,00

4 136 37 37 37 27.20

5 70 29 29 28 41,43

Celkem 2918 962 962 953 32,97

Účast ve volbách v Rájci-Jestřebí

Policie České republiky v po-
sledních týdnech na Blanensku 
zaznamenala zvýšený počet 
okradených seniorů. Nejčastější 
příčinou je vpouštění cizích osob 

do bytu nebo rodinného domku a důvěřivost 
k neznámým osobám. Vyzývá proto zejména 
starší lidi, aby neotvírali dveře neznámým oso-
bám, protože i na první pohled sympatický člověk 
nemusí mít vždy dobré úmysly. Pokud někoho 
takového v obci uvidíte, je dobré informovat sta-
rostu obce nebo přímo policii, velkou pomocí pro 
policisty je i to, pokud si zapamatujete, jak osoba 
vypadala, jakým typem vozidla přijela nebo jako 
mělo registrační značku.

Rady Policie ČR seniorům
O sto patnáct tisíc přišla ve čtvrtek 11. června 

osmdesátiletá žena v Boskovicích. Otevřela a do 
svého rodinného domku vpustila v dobré víře dvě 
ženy, které ji prosily, zda by si mohli odskočit na 
toaletu. V nestřežené chvíli však důvěřivé dů-
chodkyni ukradli nemalou fi nanční částku.

Vzhledem k tomu, že podobných případů 
v posledních dnech přibývá, policisté radí senio-
rům, jak se bezpečně chovat doma.
1.  Důležité je zejména nikdy automaticky neot-

vírat dveře, pokud nevíte, kdo je za nimi. Do 
bytu vpouštějte pouze ty, které dobře zná-
te,  nebo se Vám důvěryhodně prokáží a sdělí 
vám,  proč přichází. I na první pohled sympa-
tický člověk nemusí mít vždy dobré úmysly. 
Pokud Vás někdo oslovuje jménem, ještě to 
neznamená, že vás zná. Mohl si to přečíst 
například na štítku na dveřích.

2.  Na dveřích je vhodné uvádět jmenovku 
v množném čísle (Novákovi) nebo v muž-
ském rodu, zvláště pokud v bytě žije sama 
žena.

3.  Buďte opatrní, nevěřte každému, kdo vás za 
dveřmi požádá o pomoc. Například pokud 
někdo tvrdí, že je mu nevolno,  přivolejte mu 
telefonem sanitku. Když někdo chce předat 
zásilku pro souseda, pomoc zprostředkuj-
te,  souseda přivolejte telefonem.

4.  Mějte důležitá telefonní čísla vždy poblíž 
vašeho telefonu nebo na dobře viditelném 
místě.

5.  Zamykejte hlavní vchodové dveře.  Pokud 
bydlíte v přízemním bytě nebo rodinném 
domku, nezapomínejte zavřít okna, a to 
i v případě, že jdete jen nakoupit.

6.  Byt zavírejte a zamykejte, i když jdete jen 
k sousedce, do sklepa nebo vynést odpad-
ky. Nezapomínejte ani na zamčení zadních 
dveří.

7.  Udržujte dobré přátelské vztahy s vašimi 
sousedy, vezměte si na ně telefon, protože 
v případě potřeby může být jejich pomoc 
nejrychlejší.

8.  Nebuďte důvěřiví k různým podomním pro-
dejcům, kteří nabízejí zdánlivě levné zboží.

9. Peníze ukládejte do banky nebo do spořitelny. 
Nemějte doma více peněz, pokud nemáte 
dobře ukrytý nebo zabudovaný trezor.

10. Pořiďte si dveřní panoramatické kukátko, 
které vám umožní vidět široký prostor za 
vašimi dveřmi. Pojistný řetízek je velkou 
výhodou. Díky němu můžete vyřídit spoustu 
věcí v relativním bezpečí.
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Státní zámek Rájec nad Svitavou, 
Galerie Kruh
Vás zve na výstava obrazů  

MALÉ LETNÍ BLUES

Václav Mach – Koláčný

Výstava potrvá do 31. července 2009 a je ote-
vřena v provozní době zámku
Vstup na výstavu je zdarma

15.6. – 19.8. 2009 
Informační centrum města Rájec-Jestřebí 
(Komenského 620, budova knihovny)

PRODEJNÍ VÝSTAVA ŠPERKŮ 
HANY D. ANDERSON

Otevřeno: po – pá   9 – 18 h

11. – 12. 7. 2009
Státní zámek Rájec nad Svitavou
Letní denní prohlídky s programem

“DIVADLO HISTORIE V POHYBU” 
– ZA ČASŮ RENESANČNÍCH

Nádvoří zámku ožije dobovým vojenským le-
žením, za doprovodu bubnů předvedou bojov-
níci z gardy zámeckého pána výcvik a střelbu 
z mušket i svou obratnost v boji. Jak probíhala 
pravá vojenská rekrutýrka a kterak se vyplatilo 
umět zacházet s kordem, poznají diváci takřka 
na vlastní kůži. V interiérech zámku čeká na 
diváky nejedno překvapení jako setkání se 
zámeckým pánem v jeho šermírně, ukázka 
dobového tanečního umění v podání talentova-
ných tanečníků a v neposlední řadě i možnost 
zaposlouchat se do tónů dobové živé hudby. 
Celá exkurze do minulosti bude samozřejmě 
doplněna barvitým výkladem z historie zámku 
v podání kostýmovaných průvodců.

Přes prázdniny kino K-áčko nepromítá. 
Těšíme se nashledanou zase v září…

UZAVŘENÍ KNIHOVNY
Upozorňujeme všechny čtenáře, že z důvodu 
revize fondu bude knihovna od 29. června do 
31. srpna 2009 uzavřena.

MĚSTSKÁ KNIHOVNA 
INFORMUJE

KULTURNÍ DĚNÍ

Z novinek:
Omalovánky pro děti 
– Jeskyně Moravského krasu 
(cena 16,-)
Katalog kempů, tábořišť 
a chatových osad 
– ZA SUPER CENU !!!

Informační a vzdělávací centrum města
RÁJEC-JESTŘEBÍ

Tel.: 516 432 191
Komenského 620, 678 02 Rájec-Jest ebí

E-mail: informace@rajecjestrebi.cz
www.rajecjestrebi.cz

Otev eno:  po, t  9:00 - 18:00
 út, st, pá  9:00 - 15:00

  červenec, srpen
 po – pá  9:00 – 18:00

IC – ČERVENEC
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poučeni o trestní odpovědnosti mládeže 
a besedovali se sportovcem. Chlapce z de-
vátých tříd čekaly výkonnostní testy, děvčata 
manikúra, pedikúra a vlasová kosmetika 
a nakonec jim záchranáři předváděli, jak 
poskytnout první pomoc.

Dne 5. června jsme měli ve škole Den zdra-
ví. Byli jsme rozděleni do skupin. Ráno pro nás 
přišla paní učitelka Cvetlerová a odvedla nás na 

Prodejní výstava
Dne 11. května 2009 se 

uskutečnilo zahájení prodejní 
výstavy nazvané Děti dětem 
v Městské knihovně v Rájci-
Jestřebí. Výstavu zahájili žáci 9. 
ročníků slovy: „Hele, padá hvěz-

da,“ čímž upoutali pozornost všech návštěvníků. 
Dívky z páté třídy pak zarecitovaly básně. Potom 
všichni přítomní mohli zhlédnout video o dětech 
z Afriky. Dále děvčata ze 6. a 7. tříd zazpívala 
anglickou písničku A party for the World. Vý-
stavu zakončil proslovem pan ředitel Jaroslav 
Brázda a prodej byl zahájen. Mohli jsme si tu 
zakoupit výrobky žáků, např. obrazy, šperky, 
přáníčka, kachle, šály, hlavolamy, trička, tašky 
a další výrobky. Zahájení výstavy se nám líbilo 
a chtěli bychom, aby získané peníze pomohly 
dětem v Africe.

Tereza Ušelová, Veronika Sichrová, 6. A

Branný den
Ve čtvrtek 7. května se konal Branný den. 

Sami jsme se rozdělili do pěti skupin a po 
evakuaci jsme se sešli před školou, kde pan 
učitel Herčík zahájil objektové cvičení. Ve-
doucí skupin po udělení pokynů dostali čísla 
a začalo se soutěžit. Žáci ve skupinách podle 
svých rozvrhů obíhali jednotlivá stanoviš-
tě: první pomoc, civilní ochrana, topografi e, 
improvizovaná ochrana, dopravní značky, 
přenos zraněného, jízda zručnosti, hod gra-
nátem na cíl, požární ochrana, big jump, 
střelba ze vzduchovky, chůze na chůdách, 
stonožka, silové a obratnostní soutěže, opičí 
dráha – tělocvična. Nakonec jsme odevzdali 
do kanceláře papíry s výsledky a čísla a šlo 
se na zasloužený oběd. Tento den byl velmi 
hezký, poučný a celkově se vydařil.

Eva Nečasová, Pavlína Broklová, 
Tereza Ušelová z 6. A

DEN ZDRAVÍ
Den zdraví je projektový den. Program 

byl letos opět zajímavý. Šesté třídy zhlédli 
mimo jiné práci psovodů Policie ČR, sezná-
mili se se snímáním stop a s životem smys-

lově postižených lidí. Pro žáky sedmých tříd 
byla připravena práce na ekologické téma. 
Žáci osmého ročníku připravovali zdravá 
jídla, vyráběli plakáty na téma anorexie, byli 
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Žáci devátých 
ročníků byli roz-
děleni do skupin 
a obcházeli různá 
stanoviště. Děv-
čata měla nejdříve 
poučné přednáš-
ky o vlasové kos-

metice, manikúře a pedikúře a chlapci v tělocvičně 
prováděli zkoušky zdatnosti. Druhá polovina se 
odehrávala na školním hřišti, kde na nás čekali 
záchranáři, aby nám ukázali, jak poskytnout první 
pomoc. Myslím, že všechny to bavilo a každý si 
do života něco potřebného odnese.

Monika Bezděková, 9. B

DEN NARUBY
10. června proběhl Den naruby a žáci si 

mohli vyzkoušet, jaké je to učit. Jak jsem se 
přesvědčila, není to zas tak lehké. Učila jsem 
v 5. A češtinu. Napsali jsme si diktát, který ne-
dopadl nejlépe. Pak jsme hráli hru zamrzlík, 
během které jsme vyzkoušeli vyjmenovaná 
slova a znalosti států a měst. V další části se 
pracovalo ve skupinkách po třech žácích a opět 
jsme procvičovali pravopis. Za odměnu všichni 
dostali sladkou odměnu. Učení mě bavilo.

Míša Pěnčíková, 9. B

hřiště, kde už na nás čekali psovodi a předvedli 
nám, jak mají vycvičené psy. Potom jsme šli na 
přednášku s lidmi smyslově postiženými, kde byl 
pán a paní, kteří byli nevidomí, a byla tam i jejich 
asistentka. Vysvětlovali nám, jak se zachovat, 
když nějakého slepého člověka potkáme. Potom 
jsme šli na Mobidik, kde nám vysvětlovali, proč 
nemáme kouřit a pít alkohol, a ukazovali nám 
správnou výbavu kola. Pan policista nám také 
ukázal, jaké mají vybavení policejní auta. Dále 
jsme si napsali test na dopravní značky. Nako-
nec nám pan policista ukazoval různé dopravní 
nehody, které se staly minulý rok v okresu Blan-
sko. Celý den se nám velice líbil.

Kamila Kubíková, 6. B
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POHÁR ROZHLASU BLANSKO
STARŠÍ ŽÁCI

Ve středu 6. 5. jsme brzy ráno odjeli s panem 
učitelem Herčíkem a paní učitelkou Cvetlerovou 
reprezentovat naší školu v tradiční atletické sou-
těži-Pohár Rozhlasu. Přestože počasí vypadalo 
spíše na déšť, tento závod se konal. Jako první 
disciplína, která nás čekala, byl běh na 60 m. Ten 
dopadl hned na začátek úplně skvěle, podařilo 
se mně vyhrát a Marek Kubásek skončil těsně 
pod první desítkou, tedy na 11. místě, a to 
nás všechny nakoplo do následující štafety 
4x60m (složení-Svánovský, Daněk, Kubá-
sek, Ženata). Štafeta dopadla přesně tak, jak 
jsme si přáli, vyhráli jsme, a tak jsme věděli, 
že máme opravdu velkou šanci na celkovou 
výhru. V dalších disciplínách se nám také 
dařilo, ve skoku do dálky obsadil krásnou 
druhou příčku Filip Ženata a do první desítky 
se vešel i Michal Daněk. Taktéž ve skoku 
do výšky se nám dařilo, kde Michal Sláma 

obsadil 3. příčku. I ve vrhu koulí se klukům celkem 
dařilo, zde se umístili taktéž v první desítce, na 
8. místě Milan Nevřiva a na 10. místě Antonín 
Lipert. V závěrečném vytrvalostním běhu na 
1500m jsme obsadili také místo na bedně, a to 
Filip Ženata na 2. místě a já jsem obsadil 4. místo. 
V konečném součtu škol se naše škola ukázala 
jako ta nejlepší a vyhráli jsme tuto soutěž celkově 
a to s výrazným bodovým náskokem. :-)

Patrik Svánovský 9. A

DEN NARUBY
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Špízová pohádka

Na jednom místě světa žila velmi zvláštní 
rodina Slaninových. Jejich třináctipatrový dům byl 
postaven z hranolků a místo malty použili tatarku. 
Střecha byla celičká pokryta slaninou, protože 
pan Slanina byl známý uzenářský král.

Jednoho mastného dne se pan král konečně 
dočkal a jeho žena Klobása mu porodila dceru, 
která se velmi podobala obrovskému špízu. 
Pojmenovali ji Špízová Růženka. Slaninovi byli 
velice šťastní, a tak na oslavu jejího narození 
uspořádali zabijačku.

Jako kmotry si pozvali tři známé majitelky 
lahůdkářství. První přistoupila ke kolébce paní 
Hamé z Babic. Věštila Růžence: „Budeš mít 
vždy plný žaludek.“ Jako druhá přistoupila paní 
Bohemia Chips: „ Budeš vždy krásně kulatá jako 
ta největší brambůrka.“ Třetí paní KFC slibovala, 
že jí pečení holubi budou sami létat do krku. 
Slaninovi byli šťastni do té doby, než se objevila 
nezvaná kmotra Mc Donaldová. Ta ve vzteku, že 
ji nepozvali na žranici řekla: „Až dovrší tvůj věk 
sedmnácti let, píchneš se o vepřový špíz a sto 
let budeš muset ty i tví rodiče jíst jen zeleninu, 
ovoce a jogurty.“

Rodiče byli zděšeni, stalo se to, čeho se obá-
vali. Pan král Slanina nechal z království odstranit 
všechny špejle a špízy. Růženka rostla dokulata, 

pečení holubi jí létali sami do krku. Žaludek měla 
pořád nasycený.

Když se ale schylovalo k jejím sedmnáctým 
narozeninám a sto devadesáti kilům živé váhy, 
podstrčila zlá sudička Růžence voňavý vepřový 
špíz. Špízové Růžence tekly sliny, zakousla do 
špízu, aniž by tušila, co ostrého se uvnitř nachází. 
Kdyžto přišla obrovská bolest, Růžence se špejle 
zapíchla do obrovských mandlí, a že to byly 
mandle. V té chvíli se z Růženky, Slaninových 
a zaměstnanců uzenářství stali vegetariáni. Všem 
se z masa zvedal žaludek a fi rma šla ke dnu.

Až se o té tragédii dozvěděl princ Langoš 
z bistra U Silnice, který byl stálý odběratel uzenář-
ských lahůdek, rozhodl se princeznu vysvobodit. 
Prokousal se přes lán rajčat, pole paprik a do 
půlnoci vyšplhal po špargláku do nejvyššího 
patra, kde měla komnatu Růženka. Jaké zděše-
ní, když v posteli ležela sotva stokilová kráska. 
Langoše však její skoro štíhlý vzhled neodradil. 
Stěží se přes své velké břicho sehnul k Růžence 
a políbil ji. Růženka náhle otevřela oči a pravila: „ 
Nebyl by kousek ovaru?“ Langoš přikývl a vytáhl 
svačinu z kapsy.

A byl a svatba. Pan uzenář Slanina předal 
fi rmu Langošovi, ten ji spojil se svojí, a tak vznikl 
párek v rohlíku.

Kristýna Dzapková, 7.B

Báseň o vodě

Voda je čistá a průzračná, 
v létě je zas báječná. 

Voda je můj život, 
který řídí pilot. 

Když voda padá z nebe, 
tak miluji jen tebe. 

Když ucítím kapičku vody, 
stromům hned zrají plody. 

Sára Kocůrková 5.A

Hurá prázdniny
O prázdninách se budeme radovat,
budeme si k tomu zpívat a tancovat.

V lese nasbíráme houby a borůvky
a na zahradě sladké jahůdky.

V srpnu pojedu na tábor,
postavíme si tam velký vor.

Maminka se na sluníčku opaluje
a tatínek maso griluje.

Já si zaplavu v bazénu
a koupím si zmrzlinu.

Pejska si vezmu na procházku
a budu ho mít na provázku.

Sabina Švábová

Pozdrav od moře

Posílám pozdrav od moře
ležím tu s nohama nahoře

Sluníčko tu pálí
i taťka se válí

Červená jsem jako ráček
na nebi není ani mráček

Posílám pozdrav od moře
ležím tu s nohama nahoře

Aneta Feiková, 4. B

KRŮČEK 
K LITERATUŘE
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Léto

Jahody nám pěkně zrají,
třešně už se červenají.
Švestky, to je jedna báseň,
letní jablko červená se.

V srpnu dozrávají hříbky,
a já budu chytat rybky.
A když už mám nachytáno,
budem vařit, to je známo.

Jiří Koumar, 4.B

Prázdniny

Už jsou tady prázdniny,
taky rostou květiny.
Sledujeme mráčky
nebo malé ptáčky.

Budeme se koupat v bazénu
a koupíme si zmrzlinu.
Třešně nám dozrávají,
tváře se nám červenají.

Pojedeme na tábor,
zítra budeme stavět vor.
Pustíme ho na řeku
a dáme se do zpěvu.

Budeme opékat párky
a vyprávět milé pohádky.
Budeme spát ve stanu
a postrašíme Janu.

Lenka Karandyszewská, 4. B

Prázdniny

Na zahradě růže voní,
brzy budou prázdniny,
celý rok jsme byli hodní,
pětku nemá jediný.

Jeden den budeme hrát fot-
bal na hřišti,
na další den se osvěžíme na 
koupališti,
večer na ohni opečeme 
uzeniny,
ať rychle nekončí prázdniny.

Dominik, 4. B

Prázdniny

Volno už se blíží k nám,
v lavici se nudíme.
Prázdniny jen patří nám,
dobré maso udíme.

Budeme slavit konec školy,
budeme si hrát,
prázdniny si užijeme,
budeme každý rád.

V září zase nastoupíme,
učit se budeme,
na prázdniny vzpomeneme si
a do školy půjdeme.

Petr Polák

Praha

V Praze jsou památky
jako z pohádky,
je tam Karlův most
a já jsem host.

Prohlédnu si zahrady,
vyjedu si na Petřín
a v bludišti se zatočím.

Žák 4. B

Prázdniny

Máme rádi prázdniny,
v lese rostou maliny.

Nemusíme do školy
ani dělat úkoly.

S kamarády ze školy,
válíme se u vody.

E. Vondrák, 4. B

1. KVĚTEN – SVÁTEK
 CESTOVÁNÍ

1. květen je svátkem zamilovaných, Svátkem práce, ale 
pro rájecké pedagogy a studenty zůstane svátkem cestování. 
1. května se totiž několik desítek rájeckých studentů se svým 
pedagogickým doprovodem vydalo navštívit partnerskou 
Kaštanovou základní školu ve městě Biržai v Litvě, aby tak 
završilo dvouletý bilaterální projekt partnerství škol „Dnes jako 
tenkrát kdysi“ v programu Comenius. Práce rájeckých studentů 
na projektu byla již popsána v jiném článku, dnes se s vámi 
chceme podělit o zážitky z cesty do Litvy a z výletů po této 
pobaltské zemi.

Plni napětí a očekávání jsme v podvečer 1. května na-
stoupili v Rájci-Jestřebí do autobusu a v noci jsme překonali 
první etapu naší čtrnáctidenní výpravy. Ráno jsme se probudili 
o 730 km dále v městečku Rozogi na severovýchodě Polska, 
kde nás čekali naši přátelé z programu e-twinning, speciálního 
internetového prostředí pro spolupráci škol.

Mikroregion Rozogi leží v jižní části varmijsko-mazurského 
vojvodství, v oblasti „Zelených plic Polska“, na hranici Mazurska 
a Kurpie. Je to oblast etnicky nesmírně zajímavá, neboť se 
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zde střetávají vlivy německé (pruské), mazurské 
a kurpiovské. O bojích Řádu německých rytířů 
s pohanskými Prusy, o polské a později branibor-
ské nadvládě v této oblasti a o vytvoření Pruska 
si můžete přečíst v každé učebnici dějepisu. Co 
je to ale ta oblast Kurpie?

Shodou šťastných náhod jsme mohli v Ro-
zogi navštívit soukromé Muzem mazursko-kur-
piovské, o které se stará pan Henryk Dabrowski, 
75letý pán, bývalý ředitel střední zemědělské 
školy. „Oblast Kurpie byla v minulosti pokryta 
dvěma neproniknutelnými lesy, Zeleným a Bílým. 
Tyto lesy izolovaly od okolí své obyvatele, kteří 
nepatřili ani k Polákům, ani k Prusům, a kteří si 
tak vytvořili specifi ckou kulturu“, nadšeně vysvět-
luje pan Henryk. „Jeden z pramenů uvádí, že 
obyvatelé lesů nosili na nohách přivázané boty 
z kůry stromů, tzv. kurpie“, dostává se pan Henryk 
k původu pojmenování obyvatel. Tento vitální ma-
jitel muzea nám dále předvedl historické postupy 
výroby sukna, plátna, chleba a másla, seznámil 
nás s mazurskými a kurpiovskými kroji a s od-
lišnostmi v mazurské a kurpiovské architektuře. 

Bravurně jsme tak po jeho přednášce rozeznávali 
kurpiovské dřevěnice, jejichž štít a hlavní dveře 
jsou otočeny čelně do cesty, narozdíl od mazur-
ských dřevěnic se štítem a dveřmi do boku..

Po prohlídce místní základní školy a gymná-
zia, po sportovních utkáních s polskými studenty 
ve volejbale a pro nás neznámé hře „indiaca“, 
po táboráku a noci v zemědělských usedlostech 
jsme se vydali do nedaleké vesničky Klon, do 
živého skanzenu. V této vesničce s 500 obyvateli 
jsme si připadali jako ve starodávné pohádce. 
Procházeli jsme ulicí lemovanou malebnými 
dřevěnicemi (dle našeho názoru občas nesmy-
slně „vylepšenými“ plastovými okny) s písčitými 
dvorky zaplněnými zemědělskými stroji, domácí-
mi zvířaty, případně smečkou psů. Idylu dotvářel 
jednak klid a ticho sváteční neděle, jednak průvod 
místních obyvatel vracejících se z nedělní bo-
hoslužby. Mile překvapeni svérázným životním 
stylem Klonu jsme se vydali s naším autobusem 
vstříc Litvě.

Po několika hodinách cesty a po 470 km roz-
sáhlými rovinami, kdy jsme se kromě křižovatek 
nesetkali se zatáčkou, jsme dle GPS a informační 
dopravní značky zjistili, že jsme dospěli do hos-
titelského města Biržai. U Kaštanové základní 
školy si studenty rozebraly litevské rodiny a za-
čala tak hlavní část našeho projektu. Pokračovali 
jsme v rozpracovaných projektových úkolech jak 
ve vyučování ve škole, tak i v místním muzeu 
a postupně se seznamovali se vzhledem a historií 
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města Biržai. Byli jsme překvapeni, jaké společné 
znaky má toto město s naším regionem. Je to 
oblast známá vařením piva, krasovými jevy, textil-
ním zpracováním lnu a je zde i letiště ultralehkých 
letadel. V centru 14tisícového města se nachází 
pevnost z 16. století, která měla Litvu chránit před 
švédskými nájezdy. Jako součást obrany pevnosti 
bylo spojením řek Agluona a Apaščia vybudováno 
rozměrné umělé jezero, údajně nejstarší v celé 
Litvě. Místní obyvatelé jsou hrdí na technickou 
zajímavost, půlkilometrový dřevěný most přes 
východní meandr jezera. K tomuto mostu se 
váže novomanželská tradice, která ženichovi velí 
přenést v náručí svoji novomanželku z jednoho 
břehu na druhý. Při procházkách městem jsme 
našli i rozsáhlý židovský hřbitov a romantický 
zámeček připomínající stavby v Lednicko-val-
tickém areálu.

Z města Biržai jsme několikrát vyrazili různými 
směry na průzkum i ostatních částí Litvy. 220 km 
jihojihovýchodně od Biržai nás zavedlo do tří 
hlavních měst Litvy – Vilniusu, Trakaie a Kernave. 
Že by Litva měla tři hlavní města? Ano, nejstarším 
je vesnice Kernave, v současné době malebné 
archeologické naleziště zařazené do seznamu 
světového kulturního bohatství UNESCO. Ker-
navé bylo ve 14. století vypáleno Řádem němec-

kých rytířů, a proto se hlavním městem stal Trakai 
s mohutným vodním hradem, sídlem litevského 
velkoknížete Vytautase. Současným hlavním 

městem Litvy je více než půlmilionový Vilnius, 
který na nás dýchl svojí jedinečnou atmosférou, 
pestrou směsicí kulturních vlivů – německého, 
ruského, židovského a renesančně a barokně 
italského. Ne nadarmo byl Vilnius Napoleonem 
nazván „Jeruzalémem severu“.

Hned další den po 100 km severně od Biržai 
se nám naskytla zajímavá možnost srovnání 
Vilniusu s hlavním městem Lotyšska, s Rigou. 
Toto přístavní hanzovní město má nám známěj-
ší západoevropský charakter, který je ovšem 
proložen stavbami sovětského období. Patrně 
nejvýraznějším sovětským doplňkem je budova 
lotyšské Akademie věd, tzv. Stalinův narozeni-
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nový dort. Protože jsme si v přístavu v Rize moc 
neužili Baltského moře, pokračovali jsme do 
blízkého letoviska Jurmala, kde jsme si vychutnali 
omývání nohou mořskými vlnkami, masáž nohou 
velejemným plážovým pískem, sbírání mušliček 
a focení racků.

Pobaltské městské aglomerace a letovisko 
Jurmala nás sice nadchly, ale ještě více jsme se 
těšili na slibované přírodní krásy Kurské kosy. 

8. května jsme ve velmi brzkých ranních hodinách 
z Biržai nabrali jihozápadní směr a ještě za ran-
ního rozbřesku jsme z autobusu vystoupili před 
Horou křížů, posvátným místem Litevců, sym-
bolem jejich národní hrdosti a nezávislosti. Byl 
to opravdu dech beroucí zážitek. Počet křížů se 
nedá (opravdu nedá) stanovit přesně, ale odha-
duje se na 40 tisíc. Nachází se zde kříže dřevěné, 
kovové, plastové, jednoduché i bohatě zdobené. 
Pocházejí snad z celého světa. Všechny nás 
samozřejmě zajímalo, jak Hora křížů vznikla. 
Ve 13. století tu stával hrad, opěrné místo pro 
tehdy ještě pohanské Litevce v bojích proti Řádu 
německých rytířů. V 19. století se Litevci naopak 
bouřili proti ruské nadvládě a jejich povstání byla 
krvavě potlačována. Protože povstalce často 
nebylo možné pohřbít (jejich těla byla odvlečena 
a nebyla nikdy nalezena), vztyčovaly se na jejich 

památku kříže. V době sovětského režimu se pro 
Litevce staly kříže symbolem odporu. Sovětské 
úřady nechaly několikrát kříže odstranit a horu 
rozválcovat. Vždy se tu však přes noc objevily 
kříže nové.

Od Hory křížů jsme pokračovali jihozápad-
ním směrem do Klajpedy a malým trajektem 
přepluly na 98 km dlouhou Kurskou kosu, kterou 
před zhruba 6000 lety zformovaly vítr a vlny 
a která byla v roce 2001 zapsána na seznam 
světového přírodního bohatství UNESCO. Tři 
čtvrtiny Kurské kosy jsou pokryty borovým lesem, 
který chrání vesnice před pohyblivými písečnými 
dunami. Na některých místech jsme z autobusu 
viděli borové lesy zničené požárem, jinde výkaly 
kormoránů. V nejsevernějším bodě Kurské kosy 
jsme navštívili Litevské mořské muzeum s velkým 
množstvím akvárií a delfináriem, v němž nás 
nadchla show delfínů a lachtanů. Po pěší okružní 
stezce přes Horu čarodějnic v nejstarší vesnici 
Kosy Juodkrante a po procházce po písečných 
dunách jsme se dostali téměř až na ruské hranice 
do turistického centra Kurské Kosy, do vesnice 
Nida, kde mnozí z nás neodolali obchůdkům 
s jantarem.

12. května v odpoledních hodinách jsme se 
po 10denním pobytu s jarní Litvou rozloučili. Na 
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HURÁ NA VODÁCKÝ KURZ
Je již zažitou tradicí, že konec školního roku 

je na všech školách ve znamení školních výle-

zpáteční cestě domů do České republiky nás ale 
čekal ještě další přírodní skvost, Bialowiežský 
prales se zubry na hranicích Polska s Bělorus-
kem. Málokdo si dokáže představit skutečný 
několika staletími utvářený pralesní komplex, 
jehož část byla využívána polskými, ruskými 
a sovětskými vládci jako exkluzivní honební 
revír. Přírodní procesy jsou zde ponechány 
přirozenému vývoji s naprosto minimálním lid-
ským zásahem. Návštěva pralesa je přísně 
regulována, do jeho nitra lze vstoupit pouze 
s průvodcem, který vám po odborném výkladu 
v muzeu názorně ukáže bialowiežskou flóru 

a její životní rytmus na naučné stezce přímo 
v divoké přírodě.

Viděli, slyšeli a zažili jsme toho během oněch 
14 květnových dní opravdu mnoho. Obrovská 
směsice vjemů, zážitků a pocitů nám poskytla 
nové pohledy na severovýchodní Evropu, rozšíři-
la naše historické, zeměpisné a kulturní znalosti, 
povzbudila nás k dalšímu jazykovému vzdělávání 
a zbavila nás spousty stereotypních představ 
o této části Evropy. Pokud Litevci chtějí vyjádřit, 
že se cítí velmi dobře, říkají: „Krásně jako v lese.“ 
A nám opravdu krásně jako v lese bylo.

Mgr. Petra Resová
Gymnázium Rájec-Jestřebí

RÁJECKÉ GYMNÁZIUM MÁ 
PŘÁTELE V LITVĚ

Studenti Gymnázia v Rájci-Jestřebí navštívili 
v první polovině května Litvu v rámci programu 
Comenius – Partnerství škol. Já jsem byla 
jednou z nich a chtěla bych se s vámi podělit 
o dojmy z této cesty.

Podle mého názoru byl zájezd do Litvy velmi 
užitečný nejenom z jazykové stránky. Všichni 
jsme si našli nové kamarády a teď je jen na 
nás, jestli nová přátelství vydrží. Někteří z nás 
se už domlouvali na příští prázdniny, že se opět 
navštívíme.

Viděli jsme spoustu krásných staveb, míst 
i zvířat. Zjistili jsme, že na různých místech na 
světě je odlišná kultura, společenská pravidla 
atd. Myslím, že Litva, jako stát, se snaží o pod-
poru různých zvyků tradic a dalších věcí. Zaujalo 
mě, kolik lidí se aktivně věnuje sportu a hudbě. 
Připadá mi, že žijí jiný život než my.

Jsem velice ráda, že jsem se do téhle země 
mohla podívat a prožít tam 10 krátkých (ale 
krásných!) dní. Každý si vyzkoušel žit v rodině 
s jinými lidmi a mohli jsme porovnat život tam 
a u nás. Lidé byli milí a příjemní.

Krásné vzpomínky nám zůstanou i na Pol-
sko, které jsme navštívili cestou do Litvy, a kde 
jsme se seznámili s místními studenty, prošli 
jejich školu a utkali se ve volejbale.

Litva byla obrovská zkušenost. Myslím, že 
všichni účastníci si užili každou chvíli. Bylo by 
fajn, kdyby přátelství vydržela a navštěvovali 
jsme se pravidelně.

Kateřina Kuncová, Kvarta
Gymnázium Rájec-Jestřebí
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tů. Studenti vyšších ročníků naší 
školy se letos zúčastní vodáckého 
kurzu, který se bude konat od 22. 
do 26. června. Čeká nás krásný 
výlet po vltavských peřejích, který 
zahájíme ve Vyšším Brodu a za-
končíme v Boršově nad Vltavou. 
Abychom tuto „divokou“ plavbu 
zvládli bez obtíží, vyzkoušeli si 
studenti své vodácké dovednosti 

před samotnou expedicí na do-
mácí půdě, tedy na Rájeckém 
rybníku a v řece Svitavě. První 
krůčky byly sice nesmělé, ale 
nakonec všichni zvládli úspěš-
ně základní instruktáž, jak do-
kládají jednotlivé fotografi e.

Ing. Pavel Kopecký, Ph. D.
Gymnázium Rájec-Jestřebí

Služba je sloužena od 8.00 – 12.00 hodin
  4.7. MUDr. Paděrová Šebetov, 117  516 465 452
  5.7. MUDr. Pernicová Boskovice, Vodní  95 (Minerva) 516 494 138
  6.7. MUDr. Sládek Velké Opatovice, nám. Míru 492 516 477 319
11.7. MUDr. Loskot Svitávka, Hybešova 197  516 471 210
12.7. MUDr. Šumberová Lysice, Komenského 429  516 472 227
18.7. MUDr. Žilka Benešov, 19 516 467 313
19.7. MUDr. Adamová Letovice, Masarykovo náměstí 18 516 474 018
25.7. MUDr. Bočková Kunštát, nám. ČSČK 38  516 462 203
26.7. MUDr. Fenyk Letovice, Tyršova 15 516 474 310

  4.7. MUDr. Crhonková Blansko, Pražská 1b 516 418 786
  5.7. MUDr. Hanáková Blansko, Pražská 1b 516 418 788
  6.7. MUDr. Hepp Rájec, Šafranice 101  516 434 055
11.7. MUDr. Hosová Rájec, Zdrav. středisko 516 432 138
12.7. MUDr. Švendová Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 404
18.7. MUDr. Houdková Blansko, Pražská 1b 516 418 787
19.7. MUDr. Kupková Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 457
25.7. MUDr. Levová Adamov, Smetanovo nám. 327  516 447 606
26.7. MUDr. Klapušová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 452
Mimo rozpis LSPP okresu Blansko je služba zajištěna od 1. 1. 2009 do 31. 12. 2009 v Brně na Karáskově 
náměstí č. 11, tel. 548 42 42 42 a to od 19.00 h do 7.00 h ve všední dny a nepřetržitě o svátcích.

ROZPIS STOMATOLOGICKÉ LSPP
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BLAHOPŘEJEME RODIČŮM NAROZENÝCH DĚTÍ
Pavel Chlup • Marek Buš

BLAHOPŘEJEME:
Petr Hetto, Oldřich Janík, Oldřich Klimek, Josef Hepp, Jindřiška Kučerová, Hedvika Zaoralová, 
Božena Matoušová, Jaromír Dvořáček, Ludmila Maňoušková, Marta Mocová, Bohdanka Filoušo-
vá, Eliška Klimešová, Oldřich Katzler, Emilie Maňoušková, Marie Bušová, Jindřich Klimeš, Miloš 
Dobrovolný, Marie Hudcová, Miroslava Žáčková, Miloslava Hrachovinová, Marie Kopecká, Anna 
Macháčková, Antonín Hruška, Marie Němcová, Jana Hettová, Jarmila Modráková, Drahomíra 
Němečková, Eva Klusková, Jaroslav Vopršál, Ing., Marie Blechová, Antonín Skoták
Holešín: Jaroslav Souček, Eliška Hájková

SŇATKY:
(zveřejňujeme jen ty snoubence, kteří dali souhlas)

Státní zámek Rájec nad Svitavou
 6.6.  Rostislav Šebela, Blansko – Jitka Alexová, Skalice nad Svitavou
  Petr Mokrý, Brno – Eva Kujová, Brno
  Brett Douglas Thomson, Austrálie – Petra Stařecká, Rájec-Jestřebí
 15.6.  Jiří Karandyszewský, Kuničky – Hana Kročilová, Brno

SPORT

V sobotu 7.6.2009 jsme se auty vydaly směr 
Drásov, kde nás čekala soutěž, na kterou jsme 
se již dlouho připravovaly. Po příjezdu na místo 
určení nám byla přidělena šatna, kde jsme si 
mohly odložit věci. A potom hurá na prostorovou 
zkoušku. Přesně v 10 hodin moderátorka od-
startovala závod. Začalo se nejprve 1. kategorií 

(děti do 6 let). Skladeb bylo opravdu mnoho, 
a tak jsme si na svůj výstup v kategorii 7–10 let 
musely přece jenom chvíli počkat. A pak to 
přišlo. Rychle se rozcvičit a jde se na to. Holky 
skladbu s názvem Havaj zacvičily bezchybně 
a byly odměněny velkým potleskem. Ze závodu 
si sice odnesly takzvanou bramborovou medaili 

(4. místo), ale zážitky a zku-
šenosti pro další sportovní 
klání jsou cennější. Už teď 
se těšíme na další ročník 
a o to budeme pilněji tréno-
vat, abychom příště domů 
přivezly nějaký drahý kov.

Holky z kroužku aerobik 
přípravka cvičily v sestavě: 
Denisa Stloukalová, Mag-
dalena Šmerdová, Sabina 
Švábová, Adéla Mikuláš-
ková, Nikol Císařová, Mi-
chaela Jelínková, Michaela 
Janáková, Andrea Karás-
ková, Veronika Gromská, 
Veronika Konečná.

Lenka Hrušková

PODIOVKY DRÁSOV
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Na základě povodně ze dne 12. čer-
vence 1922, která postihla ve velké míře 
Jestřebí, projednávala 5.8.1922 rada obce 
Jestřebí nutnost provedení regulace po-
toka Býkovky. Současně se také usnesla 
vyzvat obce Bořitov a Rájec nad Svitavou, 
které leží v povodí Býkovky, aby se při-
pojily k této akci a společně byla podána 
žádost o regulaci tohoto potoka.

V roce 1922 byla menší část regu-
lace provedena v rámci vyklizovacích 
a usměrňovacích prací ve třech dílčích 
tratích.

Žádost o provedení regulace by-
la schválena a bylo s ní započato 
12.2.1923. Regulace Býkovky od vy-
ústění do řeky Svitavy až po křížení se 
státní silnicí Brno – Praha v Černé Hoře 
byla v délce 4.177 metrů.

Dne 8.3.1923 starosta obce Jestřebí 
Jan Stříž informoval obecní radu, že zís-
kal informace na kompetentních místech 
o tom, že je možno získat podporu pro 
obec v nezaměstnanosti v souvislosti 
s regulačními pracemi. Tuto podporu by-
lo možno získat pro veškeré práce, které 
obec bude provádět ve své vlastní režii. 
V důsledku této možnosti se obecní rada 
usnesla, aby úprava místního potoka 
v ulici Na Hrázi se provedla tímto způ-
sobem se souhlasem správy regulace, 
která byla ochotna diferenci k obvyklé 
denní mzdě při těchto pracích doplatit. 
Nezaměstnaní jestřebští občané, kteří 
brali podporu, měli pak možnost se dva-
krát týdně přihlásit ve škole u náměstka 
starosty o práci, což se uskutečňovalo 
ve velké míře.

Při regulaci veškeré stromy rostoucí 
podél potoka byly vykáceny, za oběť 
padla část obecního ovocného sadu 
a ovocných stromů ve školní zahradě.

REGULACE POTOKA BÝKOVKY

Neregulovaný potůček protékající dnes pod ulicemi Lesní 
a Na Hrázi v Jestřebí. Vléval se do ramene nezregulované 
Býkovky, kde se říkalo V Zákružině. Po regulaci Býkovky bylo 
v tomto prostoru zřízeno Brodidlo pro koně. Vlevo Vaňkův grunt 
číslo 10, vpravo dům č. 41 – Kopeckých. (foto z roku 1900)

Snímek (pohlednice) z doby provádění regulace Býkovky z roku 
1925-1926. Je na něm vidět již železobetonový most (poblíž 
č. 23), starý původní dřevěný most, lávka přes potůček na Hrázi 
od domu č. 41 směrem ke kapličce a část nezregulovaného 
koryta Býkovky.

Soutok potůčku z ulice Lesní a Na Hrázi s Býkovkou. V pozadí sušák na požární hadice u bývalého brodidla. 
Snímek zachycuje zregulovaný potůček tekoucí z ulice Na Hrázi, který byl zregulován nezaměstnanými 
jestřebskými občany z podpory na regulační práce, kterou zajistil starosta Jan Stříž. Je zde zachycena 
betonová propusť uvedeného potůčku a betonový most poblíž domu č. 23. V souvislosti s budováním 
a rozšířením silnice do Bořitova je již v roce 2009 snímek historický.
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Správou regulace byl pověřen sta-
vební rada František Thim od zemského 
stavebního úřadu. Obnos povolený na 
regulaci činil 328.000 Kč, na který měla 
obec přispět deseti procenty.

Regulace byla započata v Jestřebí, 
kde byl učiněn průkop od Peroutových 
(dům č. 23), až dolů za Krejsovy (dům č. 
87). Současně pak byly prováděny prů-
kopy od železničního mostu až k mostu 
v Rájci a též v Bořitově.

Na místo dřevěného mostu naproti 
kapličce byl postaven železobetono-
vý most u Peroutových (dům č. 23) 
a o něco níže u starého mostu propusť 
pro místní potůček tekoucí z ulice Na 
Hrázi.

Naproti domu č. 82 v dnešní ulici 
9. května (u Zvěřinových, později Be-
láškových) byl zrušen dřevěný most, 
který se prodal v dražbě 12.9.1926 
jako materiál.

Rovněž část okresní silnice byla 
poněkud přeložena, aby náhlá zatáčka 
byla zmírněna. K žádostem jednotlivců 
o náhradu poškození sklizně regulací 
potoka, bylo vyplaceno z obecní poklady 
11 občanům celkem 1.784 Kč.

Poněvadž v roce 1923 nebyla re-
gulace potoka Býkovky plně provede-
na, utvořila obec Jestřebí v roce 1924 
s Bořitovem Vodní družstvo, které bylo 
k dokončení regulace potřeba.

Stavidlo u Filoušových u domu č. p. 5 v Jestřebí
Oddělovalo zregulovaný potůček Na Hrázi a jeho nezregulovanou 
část v ulici Lesní. Bylozde zadrženo větší množství vody, které 
po zvednutí stavidla sloužilo k proplachování zbudovaného 
vejčitého potrubí. Bylo zřízeno současně s regulací Býkovky 
v roce 1925 Tomášem Řehořkem z Bořitova za 8.000 Kč.

Jestřebské brodidlo u č. p. 41 v ulici Na Hrázi.
Bylo provedeno v rámci regulace Býkovky na návrh obecní rady 
29.8.1926. Zavodněno bylo 18.10.1931 ze dvou studánek z luk 
od Bořitova. Sloužilo jako brod pro koně, pro husy a kačeny, pro 
děti pro plavbu na dřevěných neckách a v zimě na bruslení.

Františka Kozelková
Narozena: 24.10.1904
Zemřela: 30.4.1919

Potůček v ulici Na Hrázi 
z roku 1918, 
vpravo grunt č. 10

Regulace a s ní spojené práce byly 
provedeny do prosince roku 1925. Ze čtyř 
oferentů byla regulace zadána fi rmě Emi-
lián Bartoš, stavební a technická kancelář 
v Břeclavě. Táž fi rma postavila betonový 
most přes potok u transformátoru poblíž 
školy a betonovou lávku u školní zahrady, 
celkem za obnos 13.000 Kč. Provedla 
též asanaci potůčku Na Hrázi až k nádr-
ži u Filoušových (dům č. 5) betonovým 
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Jestřebí před regulací potoka Býkovky.
Na snímku je zachycena obecní váha u kapličky – před hasičkou. Vpravo dole před domem č. p. 82 je vidět starý 
most, který byl přes Býkovku, než byla zregulována (byl prodán ve dražbě 12.9.1926 jako materiál). Snímek 
zachycuje část nezregulované Býkovky s úsekem zvaným „V Zákružině“, kam se vléval i potůček z ulice Na 
Hrázi. Je zde zachycen i původní dřevěný most.

vejčitým potrubím a zřídila Brodidlo naproti 
kapličce, které bylo napájeno vodou z horních 
luk u Bořitova.

Do konce roku 1926 na veškeré práce byla 
fi rmě vyplacena záloha v obnose 292.000 Kč. 
Obec byla nucena učinit výpůjčku u Městské 
spořitelny v Blansku až do výše 350.000 na 
osobní úvěr starosty Jan Stříže. Konečné 
vyúčtování regulace provedl Zemský stavební 
úřad, bylo podpořeno od státu čtyřiceti procenty 
a od země třiceti procenty nákladů.

Úpravu místního potůčku, zavezení jeho 
starého koryta a zřízení Brodidla, jakož i mos-
tu u školy a betonové lávky u školní zahrady 
hradila obec sama.

V roce 1928 se provedly dodatečné re-
gulační práce za 2.512 Kč. V roce 1929 byla 
provedena zástava u Filoušových (dům č. 5) 
za 8.000 Kč. Pro stabilizování dna ve zregulo-

vaném potoce byly na jeho dně po celé délce 
toku ve vzdálenosti 40 metrů zhotoveny pražce 
z kamení a pilotů, nákladem 8.962 Kč.

V roce 1931 bylo zavodněno Brodidlo ze 
dvou studánek z luk od Bořitova a ve dnech 
14. a 15. dubna byla provedena kolaudace 
regulace Býkovky.

Byla to tehdy největší akce, která se pro-
váděla v Jestřebí, při které našlo mnoho neza-
městnaných občanů práci.

Po provedení regulace se dodnes nevylila 
voda z břehů Býkovky.

Prameny: Kronika Jestřebí
 Kniha protokolů
 Přípis Okresní pol. správy z Bosko-

vic z 28.5.1925 č. 18.217

Břetislav Tříska, kronikář

ZPRÁVY ODJINUD

OBLÍBENÉ EXKURZE POKRAČUJÍ I V ROCE 2009

Exkurze jsou výsledkem projektu Sítě vzdělávacích a informačních center v CHKO ČR 
podpořených z Evropského sociálního fondu.

datum  čas místo srazu název lektor

 4.7. 9.15 Sloup – náměstí Šetrné zemědělství v krasu, exkurze Ing. Josef Jančo

Účastnický poplatek 30,- Kč.
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V sobotu 13. června v zahradě u vodáků – 
za hasičkou pořádalo Občanské sdružení „Za 
rozvoj města“ u příležitosti 1. výročí otevření 
a fungování tohoto dětského hřiště zábavné od-
poledne nejen pro děti. Romana Synakieviczová 
a Zdeněk Vašíček zahájili toto dětské odpoledne 
krátkým proslovem a poděkovali všem, kteří se 
podíleli na tom, že toto krásné hřiště pro děti 
mohlo vzniknout. Celý blok vystoupení zahájila 
děvčata ukázkou aerobiku pod vedením Lenky 
Hruškové a Jany Navrátilové. Následovalo VE-
SELÉ vystoupení Písničkových TETIN z Brna, 
u kterého se pobavily nejen děti. V představení 
jsme se dostali do různých zemí světa – Afriky, 
Číny…– a co nás, jako pořadatele nejvíce potě-
šilo bylo, že i dospělí se přidali k dětem a nebáli 

DĚTSKÉ HŘIŠTĚ PRO RADOST DĚTÍ!!!
se ukázat, že si ještě i oni umí hrát. Druhá část 
odpoledního programu patřila hlavně pohybu, 
soutěžilo se, skákalo a to doslova, protože 
dětem byl zdarma k dispozici skákací hrad. 
I hřiště vydrželo nápor dětí a pak už zbývalo 
jen odměnit krásné básničky a obrázky, které 
nám děti přinesly, nebo na místě namalovaly. 
Nikdo neodešel s prázdnou, děti si odnášely 
sladkosti, hračky, hry, no prostě vše, co nám 
věnovali sponzoři – tímto všem ze srdce děku-
jeme. Poděkování patří také všem pořadatelům, 
jimž odměnou byl vykouzlený dětský úsměv. 
Všem přejeme příjemné prožití prázdnin a po 
prázdninách na naší další akci AHOJ!

Občanské sdružení „Za rozvoj města“

Nechyběla břišní 
tanečnice Laila.

Písničkové tetiny 
to rozjely.

Ani ostatní tatínci se 
nenechali zahanbit. Písničkové 

tetiny v akci.

K tetinám 
se přidal 
první tatínek.
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Skákací hrad. Projížďka na lodičkách.

Jak se již stalo tradicí, v ulici Horní – za 
kostelem se v květnu opět závodilo. Občanské 
sdružení „Za rozvoj města“ pořádalo koloběž-
kové závody. Na maximum nafoukané pláš-
tě, špičkové závodní rámy, výkony na hranici 
možností, ale i jízda na pohodu a pro radost. 
Závodníci ze sebe vydali všechny síly, aby 
dorazili do cíle co nejrychleji, ale hlavně bez 
nehody. Vždyť nejmladším závodníkům byly 
teprve dva roky a kousek. Nebylo poražených, 
bylo jen vítězů, a tak si každý odnesl pochvalu 
za úspěšné zdolání trasy bez nehody. V cíli byla 
pro závodníky připravena medaile, občerstvení 
a sladká odměna. Na své si přišli hlavně kluci, 
protože si všichni mohli prohlédnout vůz Policie 
České republiky.

Již teď se těšíme na další rok!!! 
Občanské sdružení „Za rozvoj města“

KOLOBĚŽKOVÉ ZÁVODY

Prohlidku interieru Policejniho vozu 
si nenechal nikdo ujit.

Zavodnici na startu.

REKONDIČNÍ POBYT V LUHAČOVICÍCH
Ve dnech 30.5. – 6.6.2009 zajistila organi-

zace Svazu tělesně postižených Rájec-Jestřebí 
týdenní pobyt pro své členy v hotelu Vltava 
v Luhačovicích.

Zájezdu se zúčastnilo celkem 49 osob ve 
věku od 60ti do 87mi let, z uvedeného počtu 
bylo 15 manželských párů. Podle místa byd-
liště bylo např. z Rájce 18 osob, z Doubravice 
11 osob, z Ráječka 7 osob a z Holešína 5 osob. 
Ubytování bylo zajištěno v jednolůžkových až 
čtyřlůžkových pokojích. Vedením byla pověřena 
paní Mgr. Jana Schuchová, která hned po přiví-
tání m. j. seznámila všechny zúčastněné s roz-
pisem ubytování, lázeňskými poplatky a všem 
účastníkům předala tyto informace i písemně. 
Další informace byly sdělovány vždy v jídelně 
po snídani, obědě, nebo večeři. O organizaci 
a případné vyřízení připomínek a návrhů se 
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starala jak vedoucí Mgr. Jana Schuchová, tak 
i její zástupkyně paní Božena Menclerová. 
Ubytování bylo zajištěno ve vylepšeném pro-
středí hotelu Vltava. Jeho personál se o nás 
velmi dobře staral, se stravováním jsme byli 
moc spokojeni. Z minulé dvacetileté zkušenosti 
s organizací zájezdů pro zaměstnance vím, že 
největším problémem je rozdělení účastníků do 
přidělených vícelůžkových pokojů, je ale třeba 
vzít v úvahu, že pobyty jsou v hotelu Vltava 
s ohledem na jiné hotely v Luhačovicích i jinde, 
přihlédneme-li k celodennímu stravování, velmi 
výhodné. Lázeňské procedury, které neplatíme 

a které, ikdyž třeba nemohou hned vyléčit, jsou 
ve většině případů jistě příjemné. Věřím, že 
jsme byli s touto „týdenní dovolenou“ všichni 
spokojeni a že se budeme těšit na další.

Chtěla bych poděkovat celému vedení orga-
nizace Svazu tělesně postižených v Rájci-Jes-
třebí, vedené paní Mgr. Vašíčkovou, že se této 
odpovědné práce ujalo a že se v činnosti pro zpří-
jemnění stáří nás všech maximálně angažuje.

Poděkování také patří paní Mgr. Janě 
Schuchové a paní Boženě Menclerové za or-
ganizaci celého rekondičního pobytu.

Marie Opatřilová – Ráječko

Město Rájec-Jestřebí děkuje všem, kteří se jakýmkoli způsobem podíleli na přípravách a konání 
slavnostního obřadu žehnání vlajky města dne 7.6.2009, Letní slavnosti v areálu zámeckého par-
ku, zahajovacím koncertu Mezinárodního hudebního festivalu 13 měst Concentus Moraviae dne 
30.5.2009, včetně druhého festivalového koncertu dne 18.6.2009 a koncertu bratří Ebenových 
v zámeckém parku dne 20.6.2009.

PODĚKOVÁNÍ

Děkujeme skautskému oddílu za pomoc při předsta-
vování vlajek festivalových měst, jejichž zástupci se 
účastnili zahajovacího koncertu na Stáním zámku 
Rájec nad Svitavou dne 30.5.2009

Děkujeme Sboru 
dobrovolných ha-
sičů Rájec, Jes-
třebí a Holešín za 
vzorné představení 
jednotek a pomoc 
při slavnostním ob-
řadu žehnání vlajky 
dne 7.6.2009 a pře-
dání vlajky města 
starostovi Ing. Pav-
lu Peroutovi.
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Děkujeme kantorkám a žákům ZŠ a MŠ Rájec-
Jestřebí za pěkný program, kterým byla zaháje-
na letošní slavnost v zámeckém parku.

Pedagogům a studentům gymnázia 
v Rájci-Jestřebí děkujeme za zpraco-
vání a provedení výstavy zaměřené 
na zajímavosti ze světa rostlin s ná-
zvem „Obdivuhodný svět rostlin“ dne 
5.6.2009 a za veřejnou prezentaci 
o pobytu studentů a pedagogů v Litvě 
dne 18.6.2009.

Děkujeme panu Martinu Štěpánkovi za ozvučení 
nádvoří zámku před zahajovacím koncertem 
festivalu dne 30.5.2009, obřadu žehnání vlajky 
města a Letní slavnosti dne 7.6.2009

Cimbálové muzice Ječmínek děkujeme za vy-
stoupení v programu Letní slavnosti zdarma
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Děkujeme Základní umělecké škole, paní Haně 
Sychrové, za vystoupení a pomoc při různých příleži-
tostech a oslavách, zejména za vystoupení na radnici 
dne 30.5.2009 pro starosty měst Jihomoravského 
kraje a jiné významné hosty, kteří do našeho města 
přijeli na zahajovací koncert.

Gymnáziu Rájec-Jestřebí děkujeme za pomoc při po-
řadatelské službě během Letní slavnosti dne 7.6.2009 
a skupině šermířů pod vedením pana Václava Tofl a, 
kterou pro Letní slavnost zajistil ředitel gymnázia 
Ing. Stanislav Laštůvka

MVDr. Haně Kuběnové děkujeme za mode-
rování celého programu Letní slavnosti.

Děkujeme Správě zámku, paní Janě Kopec-
ké, kastelánce, panu Janu Kopeckému, zá-
meckému zahradníkovi, paní Ludmile Jurné 
a všem zaměstnancům Správy zámku Rájec 
nad Svitavou za vynikající organizaci příprav 
prostor zámku před slavnostním zahajova-
cím koncertem Mezinárodního hudebního 
festivalu 13měst Concentus Moraviae dne 
30.5.2009, za umožnění vstupu významným 
hostům do vnitřních prostor zámku během 
koncertu a za pomoc při druhém festivalo-
vém koncertu dne 18.6.2009.

Panu Janu Kopeckému děkujeme za pomoc 
během Letní slavnosti dne 7.6.2009.

Děkujeme pracovní četě města za perfektní zvlád-
nutí příprav prostor ke slavnostnímu obřadu žehná-
ní vlajky dne 7.6.2009, Slavnostního sálu na zámku 
před zahajovacím koncertem dne 30.5.2009, pro-
stor zámeckého parku před pořádáním Letní slav-
nosti, včetně úklidu parku po slavnosti, za přípravu 
Slavnostního sálu zámku před koncertem dne 
18.6.2009, za přípravu zámeckého parku před 
konáním koncertu bratří Ebenových dne 20.6.2009 
a za úklid parku po skončení koncertu.

Dále děkujeme všem organizacím a spol-
kům města, které připravovaly kulturní 
a sportovní akce pro děti za jejich zájem 
o město a jeho obyvatele.

Moravské keramické závody a. s., Rájec-Jestřebi

Pivovar Černá Hora     •     TATSUNO Benč

ČKD Turbo Technics     •     Firma AMICA s. r. o.

Sklenářství Žabka     •     Firma SITA

NA LETOŠNÍ SLAVNOSTI SE SPONZORSKY PODÍLELI:

Děkujeme všem a těšíme se na příští slavnost v roce 2010.
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PŘEDÁVÁNÍ MATURITNÍCH VYSVĚDČENÍ

Celkem 43 absoventů Gymnázia převzalo 
v prostorách Slavnostního sálu Státního zámku 
Rájec nad Svitavou maturitní vysvědčení za 
přítomnosti starosty města Ing. Pavla Perouta, 
ředitele gymnázia Ing. Stanislava Laštůvky, 
předsedkyně maturitní komise, členů školské 
rady, pedagogů a rodinných příslušníků

Cenu starosty za vynikající výsledky při 
studiu a reprezentaci školy převzaly absol-
ventky: Michaela Kučerová, Jolana Ševčíková 
a Tereza Dostálová.

Gymnázium děkuje paní Janě Kopecké, 
kastelánce, za vstřícnost a každoroční umož-

nění konání slavnostního předávání maturitního 
vysvědčení



 26 

ŽEHNÁNÍ VLAJKY A ZNAKU MĚSTA

V neděli dne 7.6.2009 v 10 hodin se na pro-
stranství před kostelem Všech svatých v Rájci-
Jestřebí sešli: starosta města Ing. Pavel Perout, 
pan farář Římskokatolické farnosti Rájec Bc. Pa-
vel Klouček, Mgr. Jana Svobodová, Ing. Petr 
Havlena, zástupci Sboru dobrovolných hasičů 
městských částí Rájec, Jestřebí a Holešín, De-
chová hudba Rájec-Jestřebí a široká veřejnost 
ke slavnostnímu aktu žehnání vlajky a znaku 
města Rájec-Jestřebí.

Po úvodním vstupu dechové hudby přinesli 
zástupci místního skautského střediska z kos-
tela vlajku a vložili ji do rukou zástupcům Sboru 
dobrovolných hasičů.

Starosta, Ing. Pavel Perout, poděkoval radě 
a zastupitelům města, panuVáclavu Fránkovi, 
Mgr. Janě Svobodové a Břetislavu Třískovi – 
kronikáři – za práci při výběru návrhu nového 
městského znaku a výběru heraldika, dále panu 
Zdiradu Čechovi za odborné provedení návrhu 
znaku města.

Zastupitelstvem schválený městský znak byl 
spolu s podrobným popisem a žádostí o udě-
lení znaku a vlajky zaslán Parlamentu České 
republiky, Poslanecké sněmovně, podvýboru 
pro heraldiku a vexilologii.

Dne 13.11.2008 převzal starosta města z ru-
kou tehdejšího předsedy Poslanecké sněmovny 
Parlamentu České republiky, Ing. Miloslava Vlč-
ka, rozhodnutí o udělení nového znaku a vlajky 
dle popisu.

Vyšití vlajky provedla fi rma Alerion.

Městská vlajka byla poprvé představena na 
zahajovacím koncertu XIV. ročníku Mezinárod-
ního hudebního festivalu 13měst Concentus 
Moraviae, na nádvoří Státního zámku Rájec nad 
Svitavou, na defi lé vlajek zúčastněných měst 
a dále zde, při aktu žehnání vlajky na prostran-
ství před kostelem.

Další program slavnostního žehnání vlajky:

Biblické čtení – list Filipanům 2,2-5 – Mgr. Jana Svobodová
Sestry a bratři, dovršte mou radost tím, že budete stejně smýšlet, že vás bude všechny pojit 

jedna láska, že budete svorní a jednomyslní. Nic nedělejte z hašteřivosti nebo touhy po prázdné 
slávě, nedejte se ovládat ctižádostí ani ješitností, ale z pokory ať každý z vás pokládá druhého za 
lepšího, než je sám. Nikdo z vás ať nehledí jenom na vlastní prospěch, ale i na prospěch druhých. 
Mějte v sobě to smýšlení, jaké měl Kristus Ježíš.
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Slovo faráře – Bc. Pavel Klouček
O symbolu, který je na vlajce a na znaku, už svoji představu máme. Samotná vlajka je také 

znakem a symbolem. Známe to i z různých slovních obratů – například: ‚sjednotit se pod jednou 
vlajkou‘. Stejně tak tento okamžik, má-li být významný pro nás jako obyvatele města Rájec-Jestřebí, 
má-li to být okamžik, kdy cítíme svoji pospolitost, která je, a která má být, a kdy zároveň můžeme 
pracovat na tom, aby pospolitost, kterou jeden znak a prapor vyjadřuje, aby skutečna byla v naší 
každodennosti. Proto je tento okamžik chvílí modlitby – prosby, aby nás život zde vykazoval cha-
rakteristiky pospolitosti a svornosti.

Žehnací modlitba – Ing. Petr Havlena
Bože, v tobě má původ každé pravé společenství. Požehnej všem, které spojuje toto znamení 

na praporu a znaku, aby byli nositeli jednoty, vzájemné pomoci a pokoje. Ať jejich práce a snahy 
upevňují ty hodnoty, které jsou ve shodě s tvou vůlí a s evangeliem tvého Syna Ježíše Krista, 
našeho Pána. Amen.
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Usnesení č. 1
Rada města provedla kontrolu úkolů z minulých 
schůzí rady.

Usnesení č. 2
Rada města rozhodla uzavřít Smlouvu o bu-
doucí smlouvě o zřízení věcného břemene a 
souhlasu se zřízením stavby s JMP Net, s. r. o. 
na pozemku města parc. č. 838 v k. ú. Rájec 
nad Svitavou.

Usnesení č. 3
Rada města rozhodla zveřejnit záměr města 
prodat části pozemků parc. č. 294/19 zahrada
(o celkové výměře 822 m2) a parc. č. 622 ostatní 
plocha (o celkové výměře 2151 m2) ve výměře 
cca 240 m2 v k. ú. Holešín.

Usnesení č. 4
Rada města souhlasí s osazením zatravňovací 
dlažby v zeleném pásu před rodinným domem 
čp. 161 na ul. 9. května a osazení sklopených 
obrubníků dle žádosti pana Valiče. Žadatel 
provede úpravy na vlastní náklady a zachová 
stávající chodník.

Usnesení č. 5
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prodat 
pozemek parc. č. 347 zastavěná plocha a ná-
dvoří o výměře 36 m2 v k. ú. Jestřebí.
Hlasování:    pro: 4  •  proti: 0 •    zdržel se: 0

Usnesení č. 6
Rada města bere na vědomí plnění příjmů a 
čerpání výdajů k 30. 4. 2009.

Usnesení č. 7
Rada města projednala přehled mimořádných 
výdajů v rozpočtu na rok 2009 s krizovými vari-
antami omezení oprav a investic. Rada města 
doporučuje zastupitelstvu města případný 
výpadek příjmů dokrýt prodejem stavebních 
pozemků v Jestřebí.

Usnesení č. 8
Rada města projednala žádosti SDH Rájec a 
SDH Holešín o fi nanční příspěvek z rozpočtu 
města na rok 2009. Rada města rozhodla po-
skytnout SDH Rájec fi nanční příspěvek ve výši 
4.000 Kč a SDH Holešín po doplnění žádosti 
příspěvek ve výši 500 Kč.

U S N E S E N Í
ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 25.5.2009

Usnesení č. 9
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
stanovit místní koefi cient podle ust. § 12 záko-
na o dani z nemovitostí ve výši 3. Rada města 
doporučuje zastupitelstvu města zrušit obecně 
závaznou vyhlášku č. 7 z 1.2.1993 o použití 
nižšího koefi cientu pro výpočet daně z nemo-
vitostí a vyhlášku č. 10 z  20.1.1994 o použití 
koefi cientu 1,5 u vybraných druhů staveb pro 
výpočet daně z nemovitostí.

Usnesení č. 10
Rada města projednala žádost manželů Ku-
chařových o povolení vedení výtlačného potrubí 
přes pozemky města parc. č. 294/1, 294/19 a 
420/12 v k. ú. Holešín. Rada města žádá Osadní 
výbor Holešín o stanovisko k této žádosti.

Usnesení č. 11
Rada města projednala žádost občanů Holešína 
o zhotovení vodovodní přípojky v Holešíně k po-
zemku parc. č. 299/2. Rada města žádá Osadní 
výbor Holešín o stanovisko k této žádosti.

Usnesení č. 12aa
Rada města rozhodla přiznat řediteli Základní 
školy a mateřské školy Rájec-Jestřebí, okres 
Blansko mimořádnou odměnu za I. čtvrtletí roku 
2009 na základě vyhlášení I. etapy rozvojového 
programu MŠMT na rok 2009 „Zvýšení nenáro-
kových složek platů a motivačních složek mezd 
pedagogických pracovníků s ohledem na kvalitu 
jejich práce“ dle přílohy.

Usnesení č. 12ab
Rada města stanovila s účinností od 1.6.2009 
plat řediteli Základní školy a mateřské školy Rá-
jec-Jestřebí, okres Blansko na základě nařízení 
vlády č. 130/2009 Sb. dle přílohy.

Usnesení č. 12b
Rada města rozhodla o zařazení jednotlivých 
bodů do programu zasedání zastupitelstva 
města 17.6.2009 dle přílohy.

Usnesení č. 12c
Rada města bere na vědomí informace o jed-
nání ohledně poldru v Rájci.
Ing. Pavel Perout v. r.     MUDr. Viktor Hos v. r.
    starosta    člen rady
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